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Abstract 

 

The importance of using the sensory receptor system in benefiting from the reflex actions resulting 

from muscle lengthening and the occurrence of reflex actions that take place through the work of 

muscle spindles and the Golgi tendon organs that respond to the change that occurs in the length 

of the muscle through the processes of palm and excitation within the muscle groups, where at the 

same moment it is possible In all situations of attack and defense, the football player switches from 

stimulating a muscle group that the player needs while receiving the ball, dribbling, and scoring, 

which requires muscle strength that is compatible with the type of skill, and stimulating a relaxed 

muscle group and transforming it into a tense muscle group in order to meet the technical 

performance requirements of the event and be more economical and successful in Performance is 

provided by muscle sensory receptors (PNF). The importance of the research lies in identifying 

the role of neuromuscular facilitation (PNF) exercises in developing the qualities of flexibility and 

strength and their effect on technical performance and comparing them with the exercises used by 

many coaches in developing these qualities. 
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الاطالة العضلية والتوازن  العضلية في ( والقوةPNFتمرينات التسهيلات العصبية العضلية للمستقبلات الحسية ) إثر

 للتهديف بكرة القدم لفئة الشباب 
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 الخلاصة

ان أهمية الاستعانة بنظام المستقبلات الحسية في الاستفادة من الأفعال المنعكسة الناتجة عن الإطالة العضلية وحدوث الأفعال  

المنعكسة الذي يتم عن طريق عمل المغازل العضلية وأعضاء كولجي الوترية التي تستجيب لحدوث التغيير الذي يحدث في طول  

لاستثارة داخل المجموعات العضلية حيث في نفس اللحظة يمكن إن يتحول لاعب كرة القدم  العضلة من خلال عمليتي الكف وا

في جميع حلات الهجوم والدفاع  من إثارة مجموعة عضلية يحتاجها اللاعب اثناء استلام الكرة والمراوغة والتهديف والتي تحتاج 

ة وتحويلها إلى مجموعة عضلية مشدودة لكي يلبي متطلبات الى قوة عضلية تتناس مع نوع المهارة واثارة مجموعة عضلية مسترخي

( . وتكمن أهمية PNFالأداء الفني للفعالية ويكون أكثر اقتصادية ونجاحا في الأداء وهذا ما توفره المستقبلات الحسية العضلية )

( في تطوير صفتي المرونة والقوة  PNFالبحث في التعرف على دور تمرينات التسهيلات العصبية العضلية للمستقبلات الحسية )

 الصفتان. وتأثيرهما في الاداء الفني ومقارنتها مع التمرينات المستخدمة من قبل العديد من المدربين في تطوير هاتان 
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Abstract 

The research aims to study the level of financial discipline in Iraq for the period (2003-2020) by 

extracting annual changes in financial variables and their proportions to the Gross Domestic 

Product. The process of controlling the elements of the general budget and its levels is of great 

importance in shielding the economy from economic shocks and fluctuations in internal and 

external conditions. This is due to the excessive reliance of the Iraqi economy on the oil sector to 

finance the general budget of government activities, which exposes the elements of this budget to 

financial indiscipline in both general revenues and expenditures, leading to deficits or surpluses 

depending on the fluctuations in crude oil prices in the global markets. Therefore, the research 

adopted the hypothesis that "the level of financial discipline in Iraq fluctuates due to the nature 

and direction of oil shocks during the study period." The research relied on the descriptive 

deductive methodology for analysis to achieve its goal and hypothesis. To arrive at the impact of 

financial discipline in Iraq on the levels and orientations of oil revenues, general revenues, and 

general expenditures were affected by the fluctuations and variations in oil revenues. Thus, 

achieving financial discipline in Iraq is a challenging task. The research recommends taking 

measures and decisions that support financial discipline for the elements of the general budget and 

its orientations, and working on diversifying productive economic activities in Iraq. 
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 الخلاصة

( للمدة  العراق  في  المالي  الانضباط  مستوى  لدراسة  البحث  السنوية 2020  –  2003يهدف  التغيرات  استخراج  خلال  من   ،)

للمتغيرات المالية، ونسب هذه المتغيرات من الناتج المحلي الاجمالي. فعملية ضبط عناصر الموازنة العامة ومستوياتها تعد ذات 

اهمية كبيرة في تجنيب الاقتصاد من الصدمات الاقتصادية وتقلبات الأوضاع الداخلية والخارجية، بسبب الاعتماد المفرط للاقتصاد 

نفطي في تمويل الموازنة العامة لأنشطة الحكومة العراقية، مما يعرض عناصر هذه الموازنة لعدم الانضباط العراقي على القطاع ال

المالي في جانبي الايرادات العامة والنفقات العامة، حيث ستظهر بشكل عجز او فائض مالي حسب تقلبات اسعار النفط الخام  

تقلب مستوى الانضباط المالي في العراق بسبب نوعية وتوجه الصدمات في الأسواق العالمية. لذلك فقد تبنى البحث فرضية "

 .النفطية خلال مدة الدراسة". وقد اعتماد البحث على المنهج الوصفي الاستنباطي للتحليل من اجل تحقيق هدف البحث وفرضيته

العامة      فقد تأثرت الايرادات  النفطية،  المالي في العراق بمستويات وتوجهات الايرادات  الى تأثر الانضباط  ليتوصل البحث 

والنفقات العامة بالتذبذبات والتقلبات للإيرادات النفطية، بالتالي فان تحقق الانضباط المالي في العراق تعد مسألة صعبة التحقق. 

اتخاذ اجراءات وقرارات تساند الانضباط المالي لعناصر الموازنة العامة وتوجهاتها، والعمل على تنويع لذلك يوصي البحث الى  

 الأنشطة الاقتصادية المنتجة في العراق.
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Abstract 

This study critically examines the legal implications of the "Balfour Declaration" issued on 

November 2, 1917, in which the British government expressed support for the Zionist project in 

Palestine. The ongoing debate over its legality and its far-reaching consequences prompts a 

thorough analysis. While Israel sees it as a foundational legal document, Palestinians and Arabs 

contest its legitimacy, arguing it violated international law. Resolving this dispute is crucial, as it 

would impact the assessment of the UK's actions during its occupation and mandate in Palestine 

from 1917 to 1948. If the Palestinian and Arab perspective prevails, it may open legal avenues for 

holding Britain accountable, along with the League of Nations Member States, for the suffering 

endured by the Palestinian people due to this declaration and its subsequent actions. 
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 الخلاصة

، حيث أعربت حكومة بريطانيا 1917نوفمبر    2هذه الدراسة تفحص بشكل نقدي الآثار القانونية لـ "إعلان بالفور" الصادر في  

وعواقبه البعيدة تتطلب تحليلاا متأنياا. في حين يراه  عن دعمها لمشروع الصهيونية في فلسطين. الجدل المتواصل حول قانونيته  

إسرائيل وثيقة قانونية أساسية، يعارضها الفلسطينيون والعرب، معتبريها انتهاكاا للقانون الدولي. حل هذا النزاع أمر بالغ الأهمية، 

. إذا  1948حتى عام    1917نذ عام  حيث سيؤثر على تقييم الإجراءات البريطانية خلال فترة احتلالها ووصايتها على فلسطين م

ساد وجهة نظر الفلسطينيين والعرب، فإنه قد يفتح آفاقاا قانونية لمحاسبة بريطانيا، جنباا إلى جنب مع دول عضو سابقة في جامعة  

  الأمم المتحدة، على الآلام التي عاناها الشعب الفلسطيني بسبب هذا الإعلان والإجراءات غير القانونية التي تبعته.
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